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1) Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelse af bilag under meddelelser: Afskaffelse af regel om påkrævet tilsyn ved 
digitale mundtlige prøver 
 
Ny version af bilag 5.4a – Bilag 1 for den 2-faglige kandidatuddannelse 
 
Studienævnet godkendte, at mødet blev optaget. 
 

2) Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

Sara gav en status på studiestarten for de nye studerende: 
Alle er kommet godt i gang.  
 
Underviserne oplever at undervisningen i fremmøderul er frustrerende. 
En skizofren situation, hvor man skal vælge om man underviser de fysisk tilste-
deværende eller henvender sig primært til de online studerende. Der er især 
store problemer med lyd, når man f.eks. skifter mellem forskellige visningsfor-
mater som slides, video og andre dynamiske formater. 

  
Der arbejdes videre med de nye planer for BA- og KA-uddannelserne. 
 

b) Studieleder 
I forbindelse med det kommende semesters undervisning har Sara og Heidi 
indstillet til fakultetet, at alle kurser, der skal afvikles med fremmøderul får 2 
obligatoriske undervisningsgange med fysisk fremmøde: 1 gang i starten og 1 
gang i slutningen af semesteret. 
 
Det går godt på begge hold på Manuskriptudviklingstilvalget (heltid og deltid). 
 

c) De studerende 
På tilvalgsuddannelsen i Manuskriptudvikling køres der 100% fysisk frem-
møde. Det fungerer fint med afspritning og opførsel.  

Referat 
Studienævn: Studienævn for Medievidenskab 
Dato og tidspunkt: 21. september 2020, kl. 09.30-12.00 
Sted: Online 
Deltagere: Sara Mosberg Iversen, Heidi Hilarius-Kalkau Philipsen, 

Lasse Juel Larsen, Johannes Martini Agersnap, Camilla Ale-
xandra Barton, Bjørn Skjøtt Gaasvig (suppleant), Ingo Wink-
ler (observatør), studiesekretær Susanne Voss Jørgensen, 
studiesekretær Lea Sundsgaard Jensen & studienævnsse-
kretær Simon H. Hedegaard 

Afbud fra: Ingo Winkler 
Referent: Simon H. Hedegaard 
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De studerende oplever også udfordringer med fremmøderul. Der går ofte lang 
tid med at løse tekniske udfordringer. De studerende føler ikke, at de får fuld 
udbytte af undervisningen. 
 
De studerende foretrækker 100% online undervisning fremfor fremmøderul. 
 

d) Studiesekretariatet 
Valgfagene for forårssemesteret 2021 er under oprettelse.  
 
Der er den sædvanlige mængde af løbende justeringer i forhold til undervis-
ningsafviklingen, men de er blevet mere omfattende pga. corona-pandemien. 
 
Eksamensplanlægningen er i gang, men afventer endelig fakultær udmelding 
ang. afviklingen af eksamen ved vintereksamen 2020/21. 
 

e) Studienævnssekretariatet 
Simon orienterede om den fortsatte afskaffelse af reglen om påkrævet tilsyn 
ved digitale mundtlige prøver. Afskaffelsen blev indført ved sommereksamen 
2020 som en konsekvens af corona-pandemien og videreføres altså nu ved 
vintereksamen 2020/21 også. Man afventer Fakultetets udmelding i forhold til 
vintereksamen 20/21, jf. ovenstående. 
 

f) Andre 
 

3) Sager til behandling eksamen 
 

4) Sager til behandling studieordninger 
a) Projektorienteret forløb på meritmodellen for multimediedesignere: 

Studerende der optages med en bestået multimediedesigneruddannelse ind-
skrives på en separat studieordning, hvor der er givet merit for i alt 60 ECTS. 
Det har af studieordning indtil nu fremgået, at der var mulighed for at tage et 
projektorienteret forløb på uddannelsen. Det er det dog ikke, idet der kun er al-
lokeret 5 ECTS til valgfag på uddannelsen og dermed ikke plads til et projekt-
orienteret forløb på 10 ECTS. Et evt. projektorienteret forløb kan indgå som en 
del af et individuelt tilrettelagt tilvalg. 
 
Studienævnet tog rettelsen til efterretning. 
 

5) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Kvalifikationsmål og kompetencemål, studieordningens bilag 1: 

Studienævnet fik forelagt bilagene for følgende uddannelser udbudt under stu-
dienævnet: 

• Bachelortilvalget i Computerspiludvikling – Design, teori og program-
mering 
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• Kandidatuddannelsen, toningen Digitale medier, læring og formidling 
• Kandidatuddannelsen, toningen Digitale medier, teknologi og sam-

fund 
• Kandidatuddannelsen, 2-faglig 

 
Studienævnet godkendte bilagene. 
 

b) Jf. årshjulet skal studienævnet forholde sig til resultaterne af SDUs Studiemil-
jøundersøgelse (SMU). Studienævnet diskuterede den statusmail, der blev 
indsendt i august 2020. 
 
Studienævnet diskuterede emnet:  
Den største udfordring er stadig, at der mangler faglige og sociale arrange-
menter. Coronakrisen har vanskeliggjort dette arbejde. 
 
Der er god kontakt til festudvalget og det nye fagråd er også etableret, men co-
rona-krisen har også påvirket dette arbejde i negativ retning. De har fået eget 
lokale. 
 
Fagrådet består af de 3 koordinerende tutorer (Heidi, Christian og Anders) fra 
studiestarten. Samarbejdet med fagrådet skal koordineres. 
Det foreslås, at Heidi og Sara holder møder med rådet. Man kunne overveje 
om fagrådet skulle være faste deltagere på f.eks. et studienævnsmøde hvert 
semester. Fagrådet kan fungere som studienævnets/studieledelsens øjne og 
ører blandt de studerende og dermed forhåbentligt medvirke til, at faglige og 
sociale tiltag i højere grad bliver velbesøgte. 
 
Midlerne fra U&K-puljerne skal bl.a. bruges til studiegruppesamtaler. Corona-
krisen har forstærket behovet for og betydningen af disse grupper og dermed 
også samtalerne. Samtalerne vil finde sted i løbet af november måned. 
 

c) Forslag til online tiltag, faglige og sociale: 
Sara præsenterede tankerne bag tiltaget, hvis primære sigte er at styrke sam-
menholdet på studiet i en tid, hvor corona-krisen påvirker mulighederne for at 
mødes fysisk. 
 
Mediezoom – en online filmklub med præsentation og diskussion: 
Klubben er tænkt som en uformel online møderække med fokus på at præsen-
tere og diskutere film eller serier. Oplæg kan omhandle andre medierelaterede 
emner også, f.eks. sociale medier, tendenser etc. 
 
Studienævnet udtrykte begejstring for ideen og kom med input til formatet: 

• Konceptet kan evt. udvides med watch-alongs, så man ser fil-
men/serien sammen 

• Kan gøres meget tilgængeligt 
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• Mulig problematik med antallet af deltagere, en løsning kunne være 
at afholde arrangementet årgangsvist 

• Oplæg krydret med relevante eksempler, kan tjene som inspiration  
• En blanding af oplæg med baggrund i oplægsholderens personlige 

præferencer og oplæg med en analytisk/teoretisk vinkel 
• Google Chrome-udvidelsen Netflix Party kan måske bruges 

 
Sara vil gå videre med forslaget. 
Johannes indtrådte i arbejdsgruppen sammen med Sara, der også vil spørge i 
fagrådet. 
 
Bjørn nævnte Medievidenskabs egen biografklub, der pt. kæmper med frem-
mødet. Sara vil kontakte formand for biografklubbens formand, Mads Brinck. 
 

6) Sager til behandling undervisning 
 
7) Andre sager til behandling 
 
8) Merit- og dispensationsansøgninger (lukket punkt) 

Jf. SAGA 
 
Simon orienterede om verserende sager, bl.a. ansøgninger om godskrivning af fra-
vær i Manuskriptskrivning I. Studienævnet var enige om, at sådanne henvendelser 
ikke skal omkring studienævnet, men skal afklares mellem den studerende og un-
derviserne på holdet, da det er underviserne, der fører protokol i forhold til de 80% 
fremmøde. Studienævnet vil evt. kunne blive involveret, hvis en studerende ikke le-
ver op til fremmødekravet. 
 

9) Eventuelt 
 
Mødet sluttede kl. 10.50. 
 
Med venlig hilsen 
 
Simon H. Hedegaard 
Studienævnssekretær 


